
Příprava vystoupení pana Remigia Machury na VH ČAS 9.12.23 – závěry pracovní skupiny: 

 

,,Vážená valná hromado,  

 

mé dnešní vystoupení je cílem závěrů valné hromady PAS a následných závěrů pracovní skupiny na 

této valné hromadě ustanovených. Vnímáme nedostatečnou komunikaci a servisní činnost českého 

atletického svazu a rádi bychom byli nápomocni ve zlepšení této situace; 

 Z mnoha zdrojů se nám potvrdilo, že není úplně transparentní činnost jednotlivých komisí 

předsednictva, zápisy z jejich jednání a schválení bodů předkládaných následně předsednictvu ke 

schválení. Tuto činnost vnímáme jako nezbytný servis ČAS ve vztahu k jednotlivým krajům potažmo 

konkrétním atletickým klubům. Naším cílem je, aby komise ČAS byly lépe reprezentovány a aby 

jejich práce byla co nejvíce propojená s praxí. Na základě tohoto názoru jsme se shodli na několika 

bodech, jež by mohli tuto komunikaci, tento servis zlepšit: 

Prvním bodem je 

1) KONCEPCE – od roku 2022 je schválená koncepce směřování sportovní přípravy ČAS, s níž 

byla trenérská veřejnost seznámena na trenérském aktivu – byli bychom rádi, kdyby každý rok končil 

vyhodnocením posunu v naplnění dané koncepce, veřejným vyhodnocení co se již podařilo naplnit, 

kde máme rezervy a kde se od koncepce odkláníme, popřípadě které body koncepce se ukázaly jako 

neproveditelné či nerealizovatelné a proč. 

 

Druhým bodem je  

2.) KOMUNIKACE – zde, se mírně vrátíme k mým úvodním slovům – jako primární vnímáme 

povinnost tvoření pracovních zápisů z jednání všech komisí předsednictva i trenérské rady ČAS a 

jejich včasné zveřejňování  tak, aby na ně mohla reagovat i atletická veřejnost resp.zástupci 

jednotlivých krajů či složek článků péče o talentovanou mládeže popř.i kdokoliv z atletických klubů či 

oddílů, kdo by se v dané problematice orientoval, chtěl pomoci či konstruktivně přispět ke zlepšení 

projednávaných bodů. Teprve na základě podobných reakcí a připomínek vytvořit zápis oficiální, jež 

bude následně předložen ke schválení předsednictvem ČAS; 

Třetím bodem jsou 

3.) KRITÉRIA, LIMITY – o zařazení tohoto bodu jsme dlouho diskutovali nejen o jeho 

pojmenování, ale i obsahu. Nakonec jsme jej omezili jen na konstatování. Vytvořit jasná a 

transparentní a spravedlivá kritéria pro zařazování do RSC,  VSCM, SCM, SG, SPS atletických akademií 

atd. po diskusi se sekčními trenéry, reprezentačními trenéry disciplín, předsedy komisí atp. K tomu 

pak i zvážení rozšíření portfolia činností koncepčních sekčních reprezentačních trenérů o sledování 

rankingového systému, efektivní pomoc trenérům i závodníkům v získávání bodů do rankingu, 

zajištění vlastních závodů.  

Specifickým a dlouhodobým cílem tohoto bodu by měl být motivační systém ČAS pro udržení 

talentovaných jedinců u vrcholového sportu v ČR tak, aby primární potřebou těchto jedinců nebyl 

odchod na univerzitu do zahraničí, ale reprezentace ČR na jeho maximální výkonnostní úrovni; 

 

 

 



Čtvrtým bodem je  

4.) MANAGEMENT PROCESU – přesná, komunikovaná a střešní organizací – ČAS kontrolovaná 

zadání činnosti všech složek ČAS od ČPTM po dospělou reprezentaci. Za přesnou činnost, lidově 

,,dobrou práci“ důstojná odměna, respektování a uznání praxe a vzdělání, dlouhodobě efektivní 

práce jak trenérské, bafuňářské či manažerské . Navrácení práce pro atletiku na post prestižních 

zaměstnání – bude-li vyšší sociální status zaměstnanců v atletice bude logicky vyšší motivace 

závodníků u atletiky zůstat a snaha se prosadit.   

Pátým a posledním bodem je  

 

5.) METODIKA  - zaměřit se na detailní metodiku přípravy  v jednotlivých věkových obdobích 

s přihlédnutím k rozdílům pohlaví a individuálního stupně vyspělosti. Ideálně dosazení metodika, 

využitelného pro měření a vyhodnocování konkrétních motorických dovedností ve vlastním tréninku 

pro každou z našich sekcí. Zdůrazňuji, že nevolám po jednotné metodice, jako tomu bylo v minulém 

režimu. Dobře víme, že ke špičkové výkonnosti lze dojít různými cestami. Ale chybí právě ony 

diferencované metodiky, alespoň podle věku a pohlaví. V tomto ohledu by staré metodické materiály 

(zbavené ideologického balastu) mohly ještě posloužit, přinejmenším jako vodítko. Obecně je 

metodických materiálů málo (zcela se vytratily Metodické listy coby příloha odborného časopisu). 

Pokud vůbec nějaká oficiální metodika vznikne, bývá to díky sporadickým překladům a ne vždy jsou 

tyto „metodické novinky“ přínosem, oproti tomu se v současnosti na sociálních sítích často objevují 

,,undergroundové“ metodyky jednotlivých špičkových trenérů konkrétně například soukromý 

Facebook mého kamaráda Zdeňka Lubenského, kde se objevují detailní rozbory vrcholové techniky a 

diskuse pod těmito příspěvky, kde následně vzniká polemika odborně často převyšující oficiální 

materiály ČAS.  

 

Na základě  těchto bodů, které samozřejmě vnímáme jako dlouhodobé cíle, dáváme valné 

hromadě k odsouhlasení a podporu následující usnesení: 

 

,,Valná hromada ČAS ukládá předsedům jednotlivých komisí Předsednictva ČAS a 

trenérské radě ČAS, aby zvážili doplnění svých komisí o zástupce jednotlivých krajů, 

potažmo zástupců ČPTM.  Dále pak na schůzích svých komisí projednávat a řešit 

všechny body odesílané Předsednictvu ČAS ke schválení a z těchto schůzí pečlivě 

vést a zveřejňovat na webu ČAS zápisy o jejich průběhu a závěrech." 
 


